

表36 臺灣及中國大陸對歐盟之貿易統計

Table 36 Taiwan and Mainland China Foreign Trade with EU

單位(Unit):億美元 (US\$ 100 million),%

期間 Period	臺灣 Taiwan			中國大陸 Mainland China		
	出口 Exports	進口 Imports	貿易總額 Total	出口 Exports	進口 Imports	貿易總額 Total
	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate	成長率 Growth Rate
2011	287.7 4.7	251.3 13.2	539.0 8.5	3,560.2 14.4	2,111.9 25.4	5,672.1 18.2
2012	263.2 -8.5	235.7 -6.2	498.9 -7.4	3,339.9 -6.2	2,120.5 0.4	5,460.4 -3.7
2013	254.0 -3.5	247.7 5.1	501.7 0.6	3,389.8 1.1	2,200.6 3.7	5,590.4 2.1
2014	268.9 5.9	255.2 3.0	524.2 4.5	3,708.8 9.4	2,442.5 10.7	6,151.4 9.9
2015	241.2 -10.3	235.1 -7.9	476.4 -9.1	3,558.8 -4.0	2,088.8 -14.5	5,647.5 -8.2
2016						
5月 May.	20.9	19.3	40.3	288.7	164.7	453.5
6月 Jun.	19.2	23.2	42.4	300.2	185.0	485.2
7月 Jul.	20.5	21.5	42.0	309.7	197.5	507.2
8月 Aug.	20.9	22.7	43.6	317.2	167.4	484.6
9月 Sep.	20.7	16.2	36.9	320.2	180.0	500.2
10月 Oct.	19.9	17.3	37.2	300.9	150.1	451.0
11月 Nov.	19.9	21.2	41.2	283.5	165.5	449.0
12月 Dec.	21.1	17.6	38.7	351.7	195.4	547.1
1月 Jan.	20.9	20.1	41.0	297.2	152.8	450.0
2月 Feb.	17.5	14.4	31.9	223.1	122.9	346.1
3月 Mar.	20.8	18.8	39.6	246.5	192.5	439.0
4月 Apr.	21.1	17.6	38.7	275.4	173.7	449.1
5月 May.	21.7	20.7	42.4	282.8	182.7	465.4
6月 Jun.	20.3	19.8	40.0	289.3	178.6	467.9
1-6月 Jan.- Jun.	122.2 3.3	111.5 -6.0	233.7 -1.3	1,601.6 -4.4	1,000.4 -3.3	2,601.9 -4.0

註：1. 表中「出口」係指我或中國大陸對歐盟出口金額，「進口」係指我或中國大陸自歐盟進口金額。

2. 成長率係指較上年同期增減比例，細項數字不等於合計數係四捨五入之故。

3. 為符合聯合國「國際商品貿易統計」(IMTS)規範，自105年起海關進出口貿易量統計，將由現行特殊貿易制度 (special trade system)，變更以經濟領域為統計領域之一般貿易制度 (general trade system)；另修改2001年後統計資料，俾與國際接軌。

4. 對歐盟貿易，2007年起為27國，2013年6月起為28國。

資料來源：我國海關統計、中國大陸商務部、中國大陸「海關總署」統計。

Note: 1. Exports means Taiwan or Mainland China's exports to EU, while imports means Taiwan or Mainland China's imports from EU.

2. Growth rate is the year-on-year growth rate. The figures are not added up to the total due to rounding up.

3. The trade statistics has been adapted to general trade system since CY 2016. In accordance with the applying of general trade system, the principal commodity classification was revised and historical data were revised to CY 2001.

4. The European Union has 27 countries, from 2007 to May 2013. After June 2013, the number of EU member countries rises to 28.

Source: ROC Customs Statistic; Ministry of Commerce, PRC.; PRC Customs statistics.